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Interviu cu comandantul Şcolii Militare de Maiştri Militari a Forţelor 

Navale „Amiral Ion Murgescu”, comandor Viorel Vasile ROMAN 
 

 
Domnule comandant, 28 de ani în 

slujba armatei pot părea mulţi pentru 

unii, puţini pentru alţii. Aţi trecut prin 

aproape toate structurile Forţelor 

Navale şi aţi participat cu succes la 

misiuni în afara ţării. Spuneţi-ne câteva 

cuvinte despre dumneavoastră. 

 

M-am născut în Constanţa acum 50 

de ani într-o familie de militar. Educaţia pe 

care am primit-o şi mediul în care mi-am 

trăit copilăria m-au influenţat în alegerea 

carierei. Astfel am ales să-mi urmez tatăl 

alegând cariera militară. 

Obişnuit cu milităria de mic, am ales 

să fac Liceul militar de marină „Alexandru 

Ioan Cuza” pe care l-am absolvit în 1985 şi 

am continuat cu Institutul de Marină 

„Mircea cel Bătrân”. 

După absolvirea Institutului, în 1989, 

am fost repartizat la vedeta torpiloare 209 

din Divizionul 126 Vedete Torpiloare în 

funcţia de comandant unitate de luptă 

observare, transmisiuni şi radioelectronică. 

Un an mai târziu, începând cu luna 

octombrie 1990, am promovat în funcţia de 

comandant vedetă torpiloare, apoi din iunie 

1992, am ocupat funcţia de comandant al 

secţiei de vedete torpiloare. 

Între anii 1995 – 2003, mi-am 

desfăşurat activitatea ca ofiţer în statul 

major al Comandamentului Flotei Maritime. 

Începând cu luna iulie 2003, am 

îndeplinit funcţii în domeniul operaţii şi 
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instrucţie în cadrul Comandamentului 

Operaţional Naval. În toamna aceluiaşi an 

am mers în garnizoana Bucureşti, unde timp 

de 2 ani am urmat Academia de Înalte 

Studii Militare. După absolvire, am fost 

repartizat în funcţia de şef al operaţiilor şi 

instrucţiei la Baza Navală. 

Anul 2008 aduce o schimbare 

importantă în cariera mea, alegând să plec la 

Statul Major General ca ofiţer  pe probleme 

de forţe navale, până în 2011, când revin la 

dragostea dintâi, adică la Statul Major al 

Forţelor Navale – ocupând pe rând, funcţii  

de şef birou, şef serviciu şi şef secţie unde 

am coordonat activitatea Forţelor Navale în 

domeniul doctrine, regulamente, manuale, 

standardizare, tradiţii şi cultură. 

Începând cu luna august 2016 am 

fost împuternicit în funcţia de comandant al 

Şcolii Militare de Maiştri Militari a Forţelor 

Navale „Amiral Ion Murgescu”.  

Pentru a mă dezvolta şi a putea 

îndeplini cu succes aceste funcţii am urmat 

o serie de cursuri: cdt. VPR şi VT (1991); 

specialişti navigaţie (1995); stat major 

„Folosirea în luptă a unităţilor de 

marină”(2001); limbă engleză (2001;2005); 

operaţii multinaţionale întrunite „Joint” 

(2011) şi cursul postuniversitar de 

perfecţionare în conducere Forţe Navale 

(2012). 

 

Dacă nu aţi fi urmat o carieră 

militară, pentru ce profesie aţi fi optat? 

 

Aş fi ales tot cariera militară. Nu mă 

văd făcând altceva, nu cred că sunt făcut 

pentru altceva. 

  

Sunteţi pentru prima data într-o 

structură de învăţământ. Care au fost 

motivele care v-au determinat să alegeţi 

şcoala noastră ca următorul pas în 

cariera dumneavoastră? 

 

Am fost prin aproape toate 

structurile Forţelor Navale dar niciodată 

într-o instituţie de învăţământ. După 

experienţa pe care am acumulat-o de-a 

lungul timpului, am considerat că a venit 

momentul să ocup şi o funcţie într-o 

instituţie de învăţământ. Plecând de la 

statutul de beneficiar al acestei instituţii (în 

funcţiile ocupate anterior), la cel de formator 

al celor care mâine vor fi în locul nostru. O 

funcţie cu multă responsabilitate, care te 

obligă să faci totul pentru ca specialiştii de 

mâine să fie foarte bine pregătiţi, atât din 

punct de vedere profesional dar şi moral şi 

totodată  să reuşeşti să modelezi caractere, 

să insufli dragostea pentru această profesie 

care presupune multe sacrificii, multe 

frustrări şi să reuşeşti să faci adevăraţi 

militari. 

Deşi nu mă atrage o carieră didactică, 

cred că experienţa mea, cunoştinţele mele, 

lucrul cu oamenii şi mai ales cu cei tineri, în 

formare m-au determinat să vin aici.  

 

Ţinând cont că aveţi o perioadă 

scurtă de timp în şcoală, aţi reuşit să vă 

formaţi o echipă cu care să lucraţi? 

 

Este impropriu să spun o echipă, 

adică să-mi aleg câţiva oameni cu care să 

lucrez. Nu pot să-i nedreptăţesc pe cei care 

fac parte din colectivul acestei şcoli. Fiecare 

la locul său de muncă, îşi face treaba şi în 

consecinţă contribuie la bunul mers al şcolii. 

Exact ca la vapor, „echipajul” meu este tot 

personalul şcolii. Dacă o verigă cedează 

lanţul se rupe. 
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Sunt convins că împreună vom reuşi 

să ducem faima şcolii mai departe, să ne 

menţinem în topul şcolilor de acelaşi nivel şi 

de ce nu „să urcăm mai sus”. 

 

În condiţiile actuale, credeţi că 

învăţământul militar se îndreaptă în 

direcţia corectă? 

 

Ce pot să spun este că, învăţământul 

militar trebuie să rămână un mod de 

formare a tinerilor care să formeze, să 

educe, să disciplineze, să insufle dragostea 

de ţară, patriotismul. 

Atât timp cât vom putea aduce în 

atenţia elevilor tehnică nouă, metode noi de 

predare şi învăţare, suntem pe direcţia bună. 

 

 De ce un tânăr, ar trebui să 

opteze pentru o şcoală militară? 

 

Uitându-ne puţin în istorie putem 

vedea că în istoria noastră, dar şi a altor 

state, conducătorii acestora au urmat o 

carieră militară. O pregătire militară care te 

educă, te disciplinează, te formează, îţi 

modelează caracterul şi te ajută în final să 

dobândeşti acea capacitate, acea raţiune de a 

acţiona  în momentele critice şi de-a putea 

lua decizia corectă. 

Cred că acestea ar trebui să fie şi să 

rămână un model pentru tinerii de azi. 

 

Care sunt priorităţile şi proiecte 

dumneavoastră pentru viitor? 

 

Fiind într-o unitate de învăţământ, 

prioritatea numărul 1 o reprezintă procesul 

de învăţământ. De aceea ne dorim şi lucrăm 

în acest sens, să atragem mai mulţi tineri 

către acest sistem. Este dificil dar nu 

imposibil. 

Ne propunem să ridicăm nivelul 

procesului educaţional, să îmbunătăţim şi să 

modernizăm baza materială de instrucţie şi 

învăţământ. Toate acestea au început deja 

cu modernizarea spaţiilor de cazare şi 

îmbunătăţirea procesului de învăţământ cu 

dotări moderne la clase care să permită o 

predare şi o abordare modernă a temelor. 

Ele vor continua şi sper să reuşim să 

aducem această şcoală, unică în ţară, la cele 

mai înalte standarde atât din punct de 

vedere al procesului de învăţământ cât şi al 

confortului şi al dotărilor. 

 

Care este cheia succesului pentru 

dumneavoastră? 

 

Cheia succesului pentru mine  a fost 

şi va rămâne familia -  este foarte important 

să ştii că orice s-ar întâmpla, găseşti în sânul 

familiei refugiul şi liniştea sufletească de 

care ai nevoie;  răbdarea de a lăsa lucrurile 

să-şi urmeze cursul şi niciodată să nu abdici 

de la principii.   

Cred că la succesul fiecăruia dintre 

noi contribuie foarte mult capacitatea 

fiecăruia de a învăţa din succesul şi eşecul 

celorlalţi. Eu pot să spun că am avut foarte 

multe lucruri de învăţat de la toţi şefii pe 

care i-am avut – am învăţat ce să fac, dar şi 

ce să nu fac. 

  

Regretaţi ceva? 

 

 Aşa cum am spus anterior, dacă ar fi 

să o iau de la capăt aş face exact la fel, aş 

alege tot cariera militară, sunt un om 

împlinit în plan familial, realizat din toate 

punctele de vedre, deci nu am ce să regret. 


